

مستخلص الدراسة

هدفت هذه الدراسة الى معرفة واقع استخدام تكنولوجيا التعليم في التدريس بكلية التربية جامعة القضايف ،

وقد استخدم الدارس المنهج الوصفي لهذه الدراسة ، كما استخدم اداة الاستبانة لجمع البيانات .

وتكونت عينة الدراسة من جميع اعضاء هيئة التدريس بكلية التربية جامعة القضايف ، والبالغ عددهم (30) عضو هيئة تدريس .

وقد توصل الدارس الى النتائج التالي :

- 1 ضعف استخدام تكنولوجيا التعليم في التدريس بكلية التربية جامعة القضايف .
- 2 البنية التحتية بكلية التربية لاتساعد على استخدام تكنولوجيا التعليم في التدريس.
- 3 إدارة كلية التربية بجامعة القضايف لاتوفر تدريب مستمر لأعضاء هيئة التدريس.
- 4 توجد مشكلات تحول دون استخدام تكنولوجيا التعليم في التدريس بكلية التربية جامعة القضايف.

وعلى ضوء نتائج هذه الدراسة قدم الدارس العديد من التوصيات منها:

أ/ ضرورة عقد دورات وورش تدريبية لأعضاء هيئة التدريس على استخدام التقنيات التعليمية.

ب/ ضرورة ادخال التقنيات التعليمية الحديثة في الكلية لمواكبة التطور والتقدم التكنولوجي في مجال تكنولوجيا التعليم.

Abstract:

The study aimed to recognise reality of using education technology in teaching at college of education _ university of Gadarif, the researcher used the descriptive method for this study and used the questionnaire to collect and analyse data.

The sample of study consisted of teaching staff college of education university of Gadarif with 30

The researcher concluded the following results:

1. Weakness of using education technology in teaching at college of education university of gadarif.
2. Infrastructure at college of education doesn't help to use education technology in teaching .
3. The management of college of education university of Gadarif doesn't provide continuous training to teaching members .
4. There are problems that deter use of education technology in teaching at college of education university of Gadarif .

Based on these results of study , the researcher concluded the following recommendations as follows :

- a. Necessity of making training courses for teaching members to use education technology.
- b. Necessity of using modern educational technologies in the college for escorting technical development and brogress in the field of education technology.